

Dagsorden

- Mødedato:** mandag den 09. oktober 2023
- Starttidspunkt:** Kl. 15.30
- Sluttidspunkt:** Kl. 17.00
- Mødested:** Campus Roskilde.
- Lokale:** A2.01
- Deltagere:** Morten Birk Hansen (mobh); René Boyer Christiansen (rbc); Dorthe Buskbjerg (dbu); Dorte Tovgaard (doto); Dorrit Hansen (doha); Daniel Ingvorsen (dain); Cecilie Binow Skovborg Hansen (lr19v335); Pernille Lindblom (lr20v300); Micki Emil Aagaard (10411068); Martin Hagedorn Røkke (10465723); Ellen Silleborg (elsi); Malene Molter Rasmussen (10411063); Laura Frederikke Botting Gomez (10437506); Line Maria Tinggård Jensen (lije);
- Mødesekretær:** Line Maria Tinggård Jensen (lije), lije@pha.dk

Dagsordenpunkter

- Velkommen og godkendelse af dagsorden
- Bordet rundt
 - Nyt fra uddannelsesleder
 - Nyt fra studerende
 - Nyt fra undervisere
- Drøftelse af tonen mellem underviser og studerende

- Fælles drøftelse af vores dialogfora
- Evt.

[Click here to enter text.](#)



Mødereferat

Mødedato: mandag den 09. oktober 2023

Mødested:

Til stede: Morten Birk Hansen (mobh); René Boyer Christiansen (rbc); Dorte Tovgaard (doto); Dorrit Hansen (doha); Pernille Lindblom (lr20v300); Micki Emil Aagaard (10411068); Martin Hagedorn Røkke (10465723); Malene Molter Rasmussen (10411063); Laura Frederikke Botting Gomez (10437506); Line Maria Tinggård Jensen (lije); Daniel Ingvorsen (dain);

Fraværende: Cecilie, Martin, Dorthe Buskbjerg (dbu); Cecilie Binow Skovborg Hansen (lr19v335);

Dagsordenpunkter

- Velkommen og godkendelse af dagsorden
- Bordet rundt
 - Nyt fra uddannelsesleder
 - Nyt fra studerende
 - Nyt fra undervisere
- Drøftelse af tonen mellem underviser og studerende

- Fælles drøftelse af vores dialogforum
- Evt.

1. Velkommen og godkendelse af dagsorden

De studerende har et ekstra punkt: kommunikation.

2. Bordet rundt

- Nyt fra uddannelsesleder
- Ny læreruddannelse kom samtidig med besparelserprocessen. Ny bekendtgørelse kom meget sent og det er en præmis, at vi udvikler mens vi starter ny uddannelse.
- Vi arbejder bl.a. med regler for fremmøde og mødepligt, afhjælpningsopgave i denne forbindelse, og beskrivelse af deltagelsespligtige studieelementer. De studerende kan godt genkende billedet og beskriver selv situationer, hvor de har fået forskellige eller halve meldinger. De studerende vil gerne med i udviklingsarbejdet af fx afhjælpningsopgaven til fremmøde og



mødepligt og de deltagelsespligtige elementer. Det tager uddannelsen med videre fx til en temadrøftelse i november eller i starten af næste år.

- Nyt fra studerende

- Intro er gået godt – en god årgang og god energi. Nye aktiviteter i introdagene, fx tur til Roskilde var en stor succes.
- Det er træls at være 20v studerende på en overgangsordning og praktik er en udfordring. Der har manglet kommunikation omkring praktikken.
- Det er tydeligt for de studerende, at der ikke bliver leveret samme service som tidligere fra praktikteamet, hvor ressourcerne ikke er de samme længere. Det går ud over praktikkontoret og sure henvendelser fra studerende går ud over dem. Er det ikke helt vildt fjollet, at ressourcerne i praktikteamet er blevet mindre?
- Hvad er den rette kanal med kommunikation til jer studerende? Mail til alle studerende. Vi vil gerne opdateres og i god tid.
- Mange oplysninger er relevante for studerende, fx at alle studerende er i praktik på samme tid og derfor er der en spidsbelastning i praktikteamet.
- Studerende ønsker information om ændringer på uddannelsen, fx som ved besparelserprocessen. Vi danner relationer til vores undervisere og engagerer os på uddannelsen.
- Der er stor frustration over fremmøderegistrering og mødepligt.

- Nyt fra undervisere

- Mange undervisere har været meget presset pga. medarbejderreduktion, pres pga. ny læreruddannelse og sene udmeldinger. Vi er i det sammen og det giver gode snakke med studerende. En bedre relation, når vi er ærlige overfor hinanden.
- Det er svært som underviser at stå i en ny og ændret situation. Vi kan ikke som tidligere "oversætte" eller svare på spørgsmål fra jer studerende, fordi vi heller ikke ved alting.

2a. Nyt punkt fra studerende:

- Ønske om mere kommunikation generelt om uddannelsen. Små statusopdateringer (fx status på udvikling af fremmøde og mødepligt) vil være godt om processer/hvad sker der lige nu – vi studerende har ikke fornemmelsen af, at vi bliver informeret. Fx et kort nyhedsbrev med "need to know" og "nice to know", fx på Studienet. Er mails eller Studienet den rette kanal? Alle beskeder samlet et sted – eller et overblik over information og beskeder fra forskellige kanaler samlet.

3. Drøftelse af tonen mellem underviser og studerende

- Undervisere har henvendt sig til ledelsen og er kede af, at tonen fra studerende er blevet hårdere. Er det noget vi kan hjælpe hinanden med at sætte på en fælles dagsorden i dette forum? Det er ikke noget de studerende kan genkende fra undervisningen, men vi vil gerne drøfte det generelt. Skal vi lave en gruppe der taler sammen om det inden vores næste drøftelse? Morten repræsenterer uddannelsen, de studerende vælger en repræsentant.

4. Fælles drøftelse af vores dialogforum

Hvad fungerer godt og hvad kan vi gøre bedre eller mere af i vores dialogforum?

- 2 møder pr. semester er for lidt og oktober er måske for lidt. Især i en tid hvor meget er nyt.



- Det er fedt, at vi studerende kan være et talerør for andre studerende til ledelsen. Det er vigtigt at få vores stemme hørt.
- Det er et vigtigt forum og vi prioriterer meget at komme her.
- Vi skal rekruttere bredt, så vi har studerende fra hver årgang. Der er sammenfald med studentervejledere og medlemmer af dette forum. Måske vi bevæger os for meget i de samme cirkler og ikke er bredt repræsenteret.
- Nyt medlem Hannah Longe.
- Hvordan får vi e-lær med?
- Rundgang på hold?

5. Evt.

Indretning af undervisningslokaler (Dorte)

Punkt til næste møde. Vi kan komme igennem med det i Facility Service nu.

Der foregår mærkelige ting i Itslearning – studerende forsvinder fra rum. Særligt på e-lær. V. René

Har I oplevet noget? Hvis I oplever eller hører noget, så kontakt René rbc@pha.dk

Problemer med Studienet på Android telefoner. Kan vi få en IT studentervejleder i introdagene? V. Pernille.

- For længe siden havde vi en IT studentervejleder/medhjælper. Kan vi rekruttere en studentervejleder/medhjælper til introdagene? Evt. en der går på tværs af alle uddannelser i introdagene – en "tektor".



[Click here to enter text.](#)

